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شهروند|  بالاخره مســعود صادقلو نیز به جرگه 
خوانندگان رسمی کشــور پیوست. این خواننده 
کــه مانند بســیاری دیگــر از خوانندگان موســیقی 
پــاپ فعالیتــش را در دنیــای زیرزمینی موســیقی 
آغاز کرده بــود، بعد از یک دوره طولانی ســکوت، 
بالاخره دیروز توانســت روی اســتیج رفته و اولین 
کنســرت رســمی خــود را در کیــش اجرا کنــد. این 
اولیــن کنســرت رســمی مســعود صادقلــو پــس از 
مدت هــا فعالیــت در فضای موســیقی کشــور بود 
و باعث شــد رســانه های موســیقی تیتــر بزنند که 
مســعود  کنســرت های  طلســم  بالاخــره  »کرونــا 

صادقلو را شکست«.
کنسرت مســعود صادقلو که در قالب دور جدید 
کیــش، پیــش از بهنــام  کنســرت های موســیقی 
بانــی و محســن ابراهیــم زاده روی صحنــه رفــت، 
بــا اســتقبال خبرنگاران و کارشناســان موســیقی 
یــک  از  گــذر صادقلــو  کــه رونــد   – مواجــه شــد 
خواننــده غیرمجاز به دنیای رســمی موســیقی را 

مورد ستایش قرار دادند.
مســعود  کنســرت  اولیــن  از  بعــد  خبرنــگاری 
صادقلو نوشــت: »دیشــب  مســعود صادقلو برای 
روی  را  کیــش  کنســرتش  در  بالاخــره  اولین بــار 
صحنــه بــرد. بــرای اولین بــار بعــد از پنج ســال که 
زمــان تطهیــر و اثبــات او بــود و در ایــن پنج ســال 
چه ها که کشید تا بالاخره شد. روال سفیدشدن 
خواننــده غیرمجــاز و زیرزمینــی در ایــران روالــی 
ســامت  ســرت  اســت.  ســخت  و  باورنکردنــی 

مسعود.«

چهار سال تلاش
کــه تابســتان  کــه ایــن خواننــده  گفتنــی اســت 
جنگــه«  »مگــه  تک آهنــگ  بــا  پیــش  ســال  دو 

نخســتین اثــر رســمی خــود را منتشــر کــرده بــود، 
حــدود چهار ســال بود کــه زمزمه هــای ورود او به 
عرصــه موســیقی رســمی شــنیده می شــد. بعــد 
از تک آهنــگ »مگــه جنگــه« صادقلــو توانســته 
بــود آهنگ هــای خــود را با مجــوز دفتر موســیقی 
کنــد ولــی همیشــه دربــاره  وزارت ارشــاد منتشــر 
وجــود  زیــادی  گمانه زنی هــای  کنســرت هایش 
داشــت و همیشــه در آخریــن لحظــات اتفاقــی 
می افتاد که موجب لغو کنسرت در آخرین دقایق 
می شــد- که آخرین بار این اتفاق در آبان  امســال 
خ داد و اوج گیری دوباره کرونا کنســرت صادقلو  ر

را در فضای باز آبنمای کیش تعطیل کرد.
کــه پیــش از ورود بــه عرصــه رســمی  صادقلــو 
کشــور محبوبیــت زیــادی در فضــای  خوانندگــی 
مجازی به دست آورده بود، برای فعالیت رسمی 
در ایــران تاش هــای زیــادی انجــام داده بــود و 
حتــی در دوره ای بــه ایــن دلیــل یکی دو ســال نه 
اثر جدیدی منتشــر کرده بــود و نه اینکــه فعالیت 

محسوسی در فضای مجازی داشت.

حــالا بعــد از چهــار ســال تــاش دشــوار بــرای 
سفیدشــدن ایــن خواننــده غیرمجــاز یــا همــان 
خبرنــگار  بابــازاده  بهمــن  کــه  رسمی شــدن 
موســیقی آن را »روالــی باورنکردنــی و ســخت« 
نامیــده؛ مســعود صادقلــو در شــرایطی موفــق به 
برگزاری کنسرت شــده که تحت تأثیر شیوع کرونا 
موســیقی ایــران مثل همــه نقــاط دنیــا روزهایی 
را ســپری می کنــد. در چنیــن شــرایطی  دشــوار 
کنســرت های کیش که با اجرای مسعود صادقلو 
آغاز شد، می تواند هوایی تازه در فضای موسیقی 
این ســامان به شــمار آید. یا آغــازی دوبــاره برای 

کــه در نــه، ده مــاه اخیــر یکــی از  هنــر – صنعتــی 
گذرانــده  دشــوارترین دوران  تاریخــش را از ســر 

است.

سفیدشدن خواننده غیرمجاز
رونــد سفیدشــدن خواننــدگان غیرمجــاز یــک 
روند طولانی و فرســاینده اســت که در سال های 
گذرانــده و وارد  اخیــر خواننــدگان بســیاری آن را 
دنیــای رســمی موســیقی شــده اند. یــک دوران 
پر اســترس کــه کوچک تریــن اشــتباهی می تواند 
حضور آن خواننده را در دنیای رســمی موســیقی 

منتفــی و او را تــا همیشــه از فعالیــت رســمی در 
کشور بازدارد.

در ســال های اخیــر خوانندگانی مانند محســن 
چاوشی، محســن یگانه، سینا حجازی، فریدون 
خســروی،  زانیــار  طالــب زاده،  عمــاد  آســرایی، 
بابک جهانبخــش، مازیار فاحی، مســیح و آرش 
و  عبدالمالکــی  علــی  جهــان،  امیــد  عدل پــرور، 
مجید خراطها رونــد تبدیل از خواننده زیرزمینی 
موسیقی به یک خواننده رسمی را طی کرده اند.

کنسرت مسعود صادقلو
کــه تنهــا بــرای روز  کنســرت مســعود صادقلــو 
ســی ام دی  برنامه ریــزی شــده بــود، بــه دلیــل 
اســتقبال خوب دوســتداران این خواننــده برای 

تاریخ یک بهمن هم تمدید شد.
منوچهــر حســنی، مدیــر موسســه »آوای بــاران« 
کنســرت مســعود صادقلــو اســت،  کــه برگزارکننــده 
می گوید: »خدا را شکر طلسم کنسرت های مسعود 
صادقلــو پس از چند ســال شکســته شــد. مــا قصد 
گذشــته شــروع  کنســرت های او را ســال  داشــتیم 
کنیــم ولی اتفاق شــیوع ویــروس کرونا باعث شــد تا 
تمامی کنسرت های موسیقی لغو شود. دفعه قبل 
هم یک روز بــرای برگزاری کنســرت در جزیره کیش 
بلیت فروشــی کردیم اما براساس اعام ستاد کرونا، 

شرایط کیش قرمز و اجراها لغو شد.«
کــه باعث  ایــن کنســرت گذار دربــاره پروســه ای 
شــده مســعود صادقلــو بــه رغــم ســکوت و انتظار 
چند ساله مانند بســیاری دیگر از خوانندگانی که 
به دنبال رسمی شــدن هســتند، فراموش نشــود 
می گویــد: »در ایــن دوره بــا همفکــری همدیگــر 
کردیم که مخاطبانش دوست  کارهایی را منتشر 
داشــتند و کم کــم آن کارهــا توانســتند مخاطبان 
جدید هم جــذب کند. در واقع مســعود با آثارش 
در ذهــن مخاطبان باقــی مانــده و طرفدارانش با 
کرده اند. خاطره ســازی  کارهایش خاطره ســازی 
طرفــداران مســعود صادقلو با آثارش باعث شــده 

که او همچنان در رقابت باشد.«

کرونا طلسم کنسرت های مسعود صادقلو را شکست

اولین اجرای رسمی خواننده غیرمجازی که مجاز شد! 

برگــزاری متمرکز لیــگ برتــر والیبــال در تهران 
کرونــا ایــن فرصــت  بــه خاطــر شــیوع ویــروس 
را بــه برخــی از ســایت های شــرط بندی داده 
تــا بهتــر بتوانند پــای بــه این رشــته گذاشــته و 
را روی مســابقات والیبــال هــم  شــرط بندی 
بــاب کننــد. در ایــن میان امــا ابهامــات زیادی 
پیرامون دست داشتن عوامل برگزاری مسابقه 
و حتــی بازیکنــان در اتفاقاتــی که ســایت های 

شرط بندی رقم می زنند، وجود دارد.
محمدرضــا تنــدروان، ســرمربی تیــم فــولاد 
ســیرجان کــه تیمــش بعــد از قهرمانــی در نیــم 
فصــل اول، دچــار افــت شــدیدی در نیم فصل 
دوم شــده، صحبت هــای معنــاداری را مطرح 
کرده: »می توانــم بگویم که رقم خــوردن برخی 
نتایج عجیب برای من که فیلم بازی ها را کامل 
گاهــی  تماشــا می کنــم، شــبهه برانگیز اســت. 
عملکرد برخی بازیکنان و تیم ها عجیب اســت 
خ  و این ســوال پیش می آید که چرا این اتفاق ر
می دهد. وقتی مورد غیرعادی را در فیلم بازی 

تیم ها ببینیم برای ما عجیب خواهد بود.«
از  یکــی  کارخانــه  از ســوی دیگــر مصطفــی 
مربیان باســابقه در لیــگ برتر والیبــال هم طی 
کــرده  روزهــای اخیــر صحبت هایــی را مطــرح 
بود که به فضای متشــنج فعلی دامن زد: »من 
هــم شــنیده ام کــه در لیــگ ایران شــرط بندی 
وجــود دارد؛ اما خــدا کند این موضوع درســت 
کار والیبــال را نابــود خواهــد  نباشــد زیــرا ایــن 
ج از  کــرد. شــرط بندی امــری غیرقانونی و خــار
ع اســت؛ در ایــن بیــن برخــی  روی  عــرف و شــر
برد تیم خــود شــرط بندی می کنند کــه در این 
شــرایط حداقل تاش خــود را بیشــتر می کنند 
تا بــه هدف شــان برســند و درنهایت تیم شــان 
هم برنده می شــود. بین بد و بدتــر، برخی روی 

باخت تیم خود شــرط بندی می کننــد که این 
کار یعنی جنایت، یعنی خیانت. از صمیم قلب 
دعــا می کنم کــه این موضــوع صحت نداشــته 
باشــد و شــاهد چنیــن رفتارهــای غیرقانونی و 

غیرشرعی در والیبال کشورمان نباشیم.«
کــه برخــی از عوامــل تیم هــا در  ایــن شــائبه 
ارســال اطاعــات به ســایت های شــرط بندی 
دســت دارنــد بســیار آزاردهنــده خواهــد بــود؛ 
گر برگزار می شــود  زیرا مســابقات بــدون تماشــا
و خیلــی از بازی هــا هــم پوشــش زنــده نــدارد. 
کــه عوامــل  فــارس مدعــی شــده  خبرگــزاری 
گرداننده ســایت های شرط بندی برای گرفتن 
اطاعات هــر بازی مبلغــی حدود 20 تــا 30 دلار 
هم هزینه می کنند که بــا توجه به حجم پایین 

کار و قیمت ارز شاید هر فردی برای همکاری با 
آنها ترغیب شود.

و  مطرح شــده  شــایعات  تمــام  وجــود  بــا 
اخبــاری مبنی بر دســتگیری چند نفــر به علت 
والیبــال،  اول  دســته  لیــگ  در  شــرط بندی 
فدراسیون همچنان این موضوع را رد می کند. 
کنــش به  میــاد تقــوی، دبیــر فدراســیون در وا
شــایعات مطرح شــده، می گویــد: »چنــد باری 
بــه صــورت شــفاف و مشــخص موضع خــود را 
کنــون هیچ مســتند قانونی  اعــام کرده ایــم. تا
به فدراســیون درباره شــرط بندی ارایه نشــده 
است. این صحبت ها در هاله ای از ابهام است. 
کــه از ســوی  همــه قوانیــن و بخشــنامه هایی 
فدراسیون اباغ شده با نگاه پیشگیرانه نسبت 

بــه ایــن موضــوع بــوده اســت. تمامــی عوامــل 
بــا حساســیت  برگــزاری مســابقات موظفنــد 
ویژه بازی ها را برگزار کنند. فدراســیون والیبال 
تــا پایــان بررســی ها عکس العمــل جدیــدی به 
گر هم موردی  این شــایعات نخواهد داشــت. ا
یافت و یا گزارش مســتندی ارایه شــود، با تمام 
 تــوان بــرای جلوگیــری از ادامــه ایــن اتفاقــات 

ورود می کنیم.«
بایــد دیــد فدراســیون چــه از طریــق کمیتــه 
انضباطــی و چــه بــا کمــک نهادهــای قضائــی 
می تواند ردی از شــرط بندی در لیــگ برتر این 
رشته بزند و به صورت رسمی برخوردی با افراد 
تأثیرگذار این پروژه داشته باشد یا تا پایان لیگ 

منتظر رسیدن مستندات قانونی خواهد بود.

عذرخواهی مرد پرحاشیه پرسپولیس 
بدون استعفا!

مهدی رسول پناه برخلاف انتظار کادر فنی و هواداران 
پرسپولیس از ریاست هیأت مدیره استعفا نکرد

مهدی رسول پناه که تا چند ماه قبل مدیرعاملی پرسپولیس 
کلیــدی  را بــر عهــده داشــت، بــه علــت جدایــی چنــد بازیکــن 
سرخپوشــان در ابتــدای فصــل اصا در میــان هــواداران و حتی 
کادر فنــی و بازیکنــان چهــره محبوبــی نیســت. او بــا  اعضــای 
همچنــان  باشــگاه،  مدیرعاملــی  ســمت  از  کناررفتــن  وجــود 
ریاســت هیأت مدیره را بــر عهده دارد، اما انتشــار چنــد ویدیو از 
 رســول پناه به شدت او را برای اســتعفا از پرسپولیس تحت فشار

 قرار داده است.
در ویدیوهایــی که طــی هفته های اخیــر از مدیرعامل ســابق 
پرســپولیس منتشــر شــده، او صحبت های تنــد و عجیبی علیه 
ح کرده  ســرمربی و برخــی بازیکنان فعلی و ســابق این تیــم مطر
اســت. این ویدیوها بارها در صفحات مجازی دســت به دست 

شده و انتقادات زیادی را نیز در پی داشته است.
حتــی یحیــی گل محمدی، ســرمربی پرســپولیس چنــد باری 
در مصاحبه های خود به شــدت به رســول پناه حمله کرده و در 
آخرین اظهار نظر خود او را عامل تضعیف پرســپولیس دانســته 
اســت. در روزهای اخیر شــایعه شــده بود که رســول پناه در کنار 
رغبتی از هیأت مدیره پرسپولیس استعفا کرده، اما گویا خبری 
از اســتعفا نیســت و او قصــد دارد همچنــان مقابــل خواســته 

هواداران و کادر فنی پرسپولیس بایستد.
بالاخــره  اســتعفایش  رســول پناه در اوج شــایعات پیرامــون 
ســکوت خــود را شکســت و در متنــی که منتشــر کرده، نوشــت: 
»متأســفانه در روزهــای اخیــر انتشــار تقطیع شــده ویدیوهایی 
از صحبت هــای بنــده در جمــع چند هــوادار و سوءبرداشــت ها 
از ایــن صحبت ها به دلیــل تقطیع فیلم، باعث ایجاد حاشــیه و 
البته ناراحتی بخش بزرگی از مردم متدین و انقابی کشــورمان 
شــده اســت. لازم می دانــم از عمــوم مــردم به ویــژه هــواداران 
پرســپولیس بابت این اتفــاق عذرخواهی کنم از آنهــا بخواهم با 
اتحــاد و همدلی، باشــگاه بزرگ پرســپولیس را برای رســیدن به 

قهرمانی پنجم و ثبت یک رکورد دست نیافتنی یاری کنند.«
گل محمــدی و  رئیــس هیأت مدیــره پرســپولیس نــه تنهــا از 
کــه نام شــان را در ایــن ویدیوهــا بــرده، عذرخواهــی  بازیکنانــی 
نکرده؛ بلکــه ادعا کرده این ویدیوها تقطیع شــده بــوده و باعث 

سوءتفاهم شده است!

کنار3 گوشه و 

جدی شدن شرط بندی در والیبال؛ خیانتی در کار است؟
بحث شرط بندی در لیگ برتر والیبال این روزها خیلی جدی تر شده و برخی هم آن را تأیید می کنند

خبرنگاری بعد از اولین کنسرت 
مسعود صادقلو نوشت: »مسعود 
صادقلو بالاخره  کنسرتش را روی 

صحنه برد؛ بعد از پنج سال. در این 
پنج سال چه ها که کشید تا بالاخره 

شد. روال سفیدشدن خواننده 
غیرمجاز و زیرزمینی در ایران روالی 

باورنکردنی و سخت است.«


